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Protokół Nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 20 sierpnia 2024 r.  

w godz. 13.00-14.30 w sali 202 UMWŚ. Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik  

nr 1 do protokołu. Obrady współprowadził Przewodniczący Komisji – Paweł Krakowiak   

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2).  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Świętokrzyskiego programu 

stypendialnego dla uczniów szkół podstawowych”. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2024/25. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Świętokrzyskiego programu 

stypendialnego dla uczniów liceów ogólnokształcących”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim 

w roku szkolnym 2024/25. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Świętokrzyskiego programu 

stypendialnego dla uczniów szkół zawodowych”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2023/24. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów Samorządu Województwa Świętokrzyskiego dla Polaków oraz osób 

polskiego pochodzenia ze Wschodu. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni akademickich  

w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2024/25.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVIII/848/23 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie 

udzielenia dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków.  

11. Sprawy różne. 
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Ad. 1 

Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i otworzył posiedzenie.  

Ad. 2 

Renata Bilska, Zastępca Dyrektora Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego została poproszona o zreferowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Świętokrzyskiego programu stypendialnego dla uczniów szkół podstawowych”. 

Komisja bez uwag przyjęła zaproponowana treść dokumentu i w wyniku głosowania wyraziła 

pozytywną opinię. 

Ad. 3 

W dalszym ciągu obrad, Dyrektor Bilska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie 

świętokrzyskim w roku szkolnym 2024/25. 

W tym miejscy wystąpiła Karolina Szustak, Przewodnicząca Komisji Edukacji, i Rozwoju 

Sejmiku Młodzieżowego. Radna zaproponowała, aby do projektu uchwały wprowadzić zapis, 

że dofinasowanie w postaci stypendium przysługuje również młodzieży świętokrzyskiej 

uczącej się poza granicami województwa.  

Janusz Knap, Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

stwierdził, że konsultacje społeczne już dobiegły końca i nie ma możliwości wprowadzać zmian 

w regulaminach. 

Radna Jolanta Madioury wyraziła pogląd, że projekt uchwały jeszcze nie otrzymał opinii 

zatem wszystkie zmiany są możliwe.   

O zabranie głosu w tej sprawie Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poprosił mec. 

Magdalenę Dębicką-Goworek.  

Radny Jan Maćkowiak poparł postulat wprowadzenia zmian w dokumencie. 

W tym miejscu Marszałek Renata Janik poprzez połączenie telefoniczne udzieliła głosu 

Katarzynie Kubickiej, Dyrektor Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Społecznego, która przekazała, że według unijnych wytycznych stypendium nie może być 

udzielane młodzieży, która uczy się poza granicami własnego województwa.  

Radna Jolanta Madioury poprosiła o przesłanie wytycznych na piśmie. 
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Mec. Magdalena Dębicka-Goworek udzieliła odpowiedzi, że możliwa jest zmiana terminu 

zakończonych konsultacji społecznych na drodze podjęcia nowej uchwały.  

Marszałek Renata Janik zaapelowała, aby na przyszłość wszystkie strony postępowań  

w zakresie konsultacji społecznych dostawały materiały znacznie wcześniej. 

Zofia Mogielska, opiekun Młodzieżowego Sejmiku wyraziła zdanie, że postulowane poprawki 

są zgłaszane w trybie ustawy o samorządzie województwa, a nie konsultacji społecznych, zatem 

wszelkie terminy w tym względzie zostały zachowane. 

W związku z powyższym, Marszałek Janik zaapelowała, aby opiekun młodzieżowego 

sejmiku zatrudniony w Kancelarii Sejmiku czuwał nad tym, aby młodzież dostawała projekty 

uchwał do opinii znacznie wcześniej niż terminowe obrady danej komisji.  

Radna Jolanta Madioury, poprosiła, aby dyrektorzy urzędu marszałkowskiego uwzględnili 

głos młodych w dalszych pracach nad dokumentami ich dotyczącymi.  

Na zakończenie tego punktu porządku obrad, Dyrektor Bilska zgłosiła poprawkę redakcyjną 

w postaci zmian w § 2 gdzie dwa razy zostały wymienione podpunkty 18.  

Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały wraz z poprawką 

redakcyjną, a następnie komisja w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała dokument. 

Ad. 4 i Ad. 5 

Dyrektor Bilska przedstawiła tożsame uchwały jak wcześniej już były obradowane ze zmianą 

polegającą na innej grupie docelowej, w tym przypadku w odniesieniu do uczniów liceów 

ogólnokształcących i innym wskaźniku uzyskania przychodu. 

Po odczytaniu projektów uchwał w tym zakresie, komisja poprzez głosowanie wyraziła 

pozytywne opinie wraz z wprowadzeniem poprawnej numeracji w regulaminie stypendiów.  

Ad. 6 i Ad. 7 

Zgodnie z porządkiem obrad, Dyrektor Bilska przedstawiła projekty uchwał dotyczące 

stypendiów szkół zawodowych, po czym komisja głosując wyraziła pozytywne opinie wraz  

z wprowadzeniem poprawnej numeracji w regulaminie stypendiów.  
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Ad. 8 

Dyrektor Bilska zrelacjonowała, że obecnie procedowany projekt uchwały powstał w oparciu 

o nowe przepisy prawa w zakresie ustawy o szkolnictwie wyższym. Zmianie uległ tytuł 

dokumentu z zasady na regulamin, ponadto wprowadzono zapis departament właściwy ds. 

edukacji, natomiast kluczowy zapis wskazuje jedynie studentów jako odbiorców stypendiów,  

a nie jak było to do tej pory również doktorantów.  

Ponadto, został doprecyzowany zapis o posiadaniu pobytu stałego w Polsce dla studenta 

pochodzenia polskiego przybyłego ze Wschodu, a starającego się o uzyskanie stypendium.  

Radny Jan Maćkowiak zapytał dlaczego w tym projekcie uchwały odnośnie Polaków 

przybyłych ze Wschodu są podane jako możliwe do uzyskania stypendiów studia na uczelniach 

publicznych i niepublicznych, natomiast w przypadku studentów polskich z kraju są możliwe 

tylko studia na uczelniach publicznych, aby uzyskać stypendium. 

Marszałek Janik wyjaśniła, że zapis wynika z faktu, iż kierunki deficytowe w ramach których 

Polacy z województwa świętokrzyskiego mogą uzyskać stypendium znajdują się jedynie na 

uczelniach publicznych.  

Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

przyznawania stypendiów Samorządu Województwa Świętokrzyskiego dla Polaków oraz osób 

polskiego pochodzenia ze Wschodu, po czym komisja w wyniku głosowania wydała 

pozytywną opinię. 

Ad. 9 

Dyrektor Bilska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni akademickich  

w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2024/25. 

Komisja powróciła do dyskusji na temat zapisu, że w przypadku polskich studentów stypendia 

są przyznawane tylko w ramach studiów na uczelniach publicznych. 

Dyrektor Bilska powtórzyła, że rektorzy publicznych uczelni zgłosili zapotrzebowanie na 

kierunki nauczycielskie zwłaszcza z przedmiotów ścisłych, co ma potwierdzenie w brakach 

kadry nauczycielskiej w świętokrzyskich szkołach. Kierunki nauczycielskie nie są prowadzone 

na uczelniach niepublicznych, a właśnie takie braki są widoczne na rynku pracy.  
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Na zakończenie tego punktu porządku obrad, Marszałek Janik doprecyzowała, że wszelkie 

działania zarządu w zakresie przyznawania stypendiów są podyktowane staraniami  

o zatrzymanie młodych ludzi w regionie. Po odczytaniu projektu uchwały, Komisja poprzez 

głosowanie wydała pozytywną opinię. 

Ad. 10 

Janusz Knap, Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXVIII/848/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji na 

prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Dyrektor wskazał, że zmiana nie ma żadnych konsekwencji finansowych, natomiast chodzi 

jedynie o przesunięcie terminu realizacji prac, na które już zostało przyznane wsparcie. 

Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały po czym komisja w wyniku głosowania 

wyraziła pozytywną opinię przy jednym głosie wstrzymującym się. 

W tym miejscu Radny Jan Maćkowiak zadał pytanie czy beneficjenci projektów wnoszą 

wkład własny. 

Dyrektor Knap odpowiedział, że nie ma takiego wymogu. 

Marszałek Janik dopowiedziała, że w przypadku Programu Ochrony Zabytków w ramach 

Polskiego Ładu tylko samorządy mogą wnioskować o przyznanie środków na prace 

konserwatorskie. 

Ad. 11 

W sprawach różnych Komisja wyznaczyła Radnych Jana Maćkowiaka i Kazimierza Mądzika 

do wzięcia udziału w pracach komisji ds. przyznania nagród w ramach Talentów 

Świętokrzyskich. 

Na zakończenie Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji zreferował treść pisma  

w sprawie szczegółowych wydatków na promocję ECB w Pacanowie w roku 2023 o które radni 

prosili na poprzedniej komisji. 

                                                                                                     Przewodniczący Komisji 

                                                                                                            Paweł Krakowiak 

Protokół sporządziła Katarzyna Borek                                                                        


